
الوحدة الثالثة: الرسول محمد (صلى الله عليه وسلم)
Unit .3. Prophet Mohammad (PBUH)

	Prophet Mohammad, peace be upon him, was born in year 571.
ولد الرسول محمد (صلى الله عليه وسلم) في عام 571م.


	This year was known as the Year of the Elephant. 
وقد عرف هذا العام بعام الفيل.

	It was the year when an army had come from Yemen. 
فقد كان العام الذي جاء فيه جيش من اليمن.

	Its leader was mounted on the back of a huge elephant. 
وقد اعتلى قائده ظهر فيل ضخم.

	The army had come to pull down the Ka'bah. 
و قد قدم الجيش لهدم الكعبة.

	The Ka'bah was protected by Allah. 
وحفظ الله تعالى الكعبة.

	Allah sent flights of birds, which pelted the army with stones and they were killed one by one along with their leader. 
فقد أرسل الله تعالى أسرابا من الطيور والتي رشقت الجيش بالحجارة ,وقد قتلوا واحد تلو الآخر بالإضافة لقائدهم.

	The people of Makkah, were so excited at the sight of the elephant that they named the year, the Year of the Elephant.
وقد انبهر أهل مكة بمشهد الفيل, حتى سمواهذا العام بعام الفيل.


الفقرة الثانية
	The Prophet's father Abdullah, who was a member of the Quraysh tribe, had died a few months before the birth of the prophet. 
وقد توفي عبد الله, والد الرسول (صلى الله عليه وسلم) والذي كان ينتمي إلى قبيلة قريش, قبل شهور قليلة من مولد الرسول (صلى الله عليه وسلم).

	His mother, whose name was Aamenah, sent Muhammad out into the desert to be nursed as was the practice of those days.
وأرسلت أمه آمنه ,محمد إلى الصحراء لحضانته (تربيته ورعايته) كعادتهم في تلك الأيام.

	This practice is still seen among the rich Arabs of Makkah. 
ولا تزال هذه العادة موجودة بين أغنياء مكة.

	Mohammad (PBUH) was brought up there by his wet nurse Halimah. 
وقد تربى (ترعرع) محمد (صلى الله عليه وسلم) هناك من قبل مرضعته حليمه. 

	The babies become good in health, in the pure air of the desert and they are kept away from all things bad. 
يصبح الصغار أصحاء في جو الصحراء النقي, بعيدا عن الأشياء السيئة.

	Mohammad's days in the desert were his happiest days. 
وكانت أيام محمدا في الصحراء أسعد أيامه.

	At the age of five, however, he was returned to his mother, but she died before the end of the year. 
وقد رجع إلى أمه في الخامسة من عمره, ولكنها توفيت في نهاية العام.

	Mohammad was six years old then.  وكان عمره السادسة.                                                           


الفقرة الثالثة
	The little orphan was then passed on to the care of his grandfather, Abdul Muttalib, who died two years later.

وقد انتقل الصغير اليتيم إلى رعاية جده عبد المطلب والذي توفي بعدها بعامين.


	Mohammad (PBUH), then, was put in the cafe of his uncle Abu Talib. 
ثم وضع في رعاية عمه أبو طالب.


	Abu Talib, not being rich, had to work very hard. 
ولم يكن عمه أبو طالب غنيا, فكان يعمل بجد.


	Prophet Mohammad, peace be upon him, also worked and helped his uncle in many ways. 
وقد عمل محمد (صلى الله عليه وسلم) وساعد عمه أبو طالب بالعديد من الطرق.

	Abu Talib was a merchant and at times, went to Syria for business. 
كان أبو طالب صاحب متجر ,وكان يذهب أحيانا إلى سوريا للتجارة.

	One day he planned to go there. He had no mind to take Mohammad with him. 
وقد خطط يوما للذهاب هناك، ولم يخطر بباله أن يأخذ محمدا(صلى الله عليه وسلم) معه.

	But Mohammad (PBUH) clung to Abu Talib in such a way that he took pity and decided to take Mohammad with him to Syria. 
,ولكن تشبث به محمد(صلى الله عليه وسلم) ليأخده معه حتى أخذته الشفقة به وقرر أن يأخذه معه إلى سوريا.

	Mohammad was twelve years old then.
، وقد كان محمد (صلى الله عليه وسلم) في الثانية عشرة من عمره .


الفقرة الرابعة
	When the caravan reached Basra, they rested. 

عندما وصلت القافلة للبصرة، توقفوا للراحة.

	Basra was a fine city about 128 km away from the city of Damascus. 
كانت البصرة مدينة جميلة تبعد 128 كم عن مدينة دمشق.

	There lived a monk called Bahirah. 
وكان يعيش هناك راهب يسمى بحيرى.

	When the monk saw the caravan resting under a tree, he came out from his cell and prepared food for the caravan. 
عندما رأى بحيرى القافلة قد توقفت للراحة تحت شجرة، خرج من صومعته وقام بتحضير طعام للقافلة.

	The monk told Abu Talib that Mohammad had a great future and that he should take care of him. 
وقد أخبر الراهب ,أبو طالب أن لمحمد شأنا عظيما ولابد أن يعتني به جيدا.

	Abu Talib took Prophet Mohammad, peace be upon him, and brought Him back to MaKKah safely.
وقد أخذ أبو طالب محمدا (صلى الله عليه وسلم) وعاد به إلى مكة سالما.


A. Word Study:


دراسة الكلمات:
	الكلمة

Word
	معناها

Meaning

	Pelted
رشق/ رجم (رمى بالحجارة)
	Attacked by throwing things.
تم مهاجمته بقذفه بالأشياء أو رشقه(قذف أو رشق)

	Wet nurse
مرضعة
	A woman employed to suckle another's child.
امرأة مخصصة لرضاعة أطفال الآخرين

	Orphan
يتيم
	A person who has lost one or both of his parents by death.
شخص فقد أحد أبويه أو كلاهما بالموت

	Caravan
قافلة
	Company of persons making a journey together.

for safety across desert.
مجموعة من الأشخاص يقومون برحلة جماعية في الصحراء 

	A monk
راهب
	A religious man work in a monastery.
شخص متدين يعمل بالدير.

	Cell

صومعة
	Small room for one person especially in a prison

or monastery.
حجرة صغيرة لشخص واحد وتطلق تحديدا علي حجرة في السجن أو الدير.


B. Questions:

أسئلة:
1. When was prophet Mohammad (PBUH) born? 

متى ولد النبي محمد (صلى الله عليه وسلم)؟
Prophet Mohammad (PBUH) was born in year 571.          ولد الرسول محمد (صلى الله عليه وسلم) في عام 571م.
2. Why was that year called the year of the Elephant?
لماذا سمي هذا العام بعام الفيل؟
It was the year when an army had come from Yemen and its leader was mounted on the back of a huge elephant to pull down the Ka'bah .
حيث كان العام الذي جاء فيه جيش من اليمن، وقد اعتلى قائده ظهر فيل ضخم لهدم الكعبة.
3. Who was Aamenah? Why did she send Muhammad (PBUH) out into the desert?

من هي آمنة؟ ولماذا أرسلت محمدا (صلى الله عليه وسلم)إلى الصحراء؟ 
Aamenah was the mother of the prophet Mohammad (PBUH). She sent him into the desert to be nursed, become good in health and a way from all bad things.
 آمنة هي أم محمد (صلى الله عليه وسلم)، وقد أرسلته إلى الصحراء لإرضاعه وليكون بصحة جيدة بعيدا عن كل شيء سيء.
4. With whom did Prophet Mohammad (PBUH), live after the death of Abdul Muttalib? Who was Abdul Muttalib?

 4_مع من عاش الرسول محمد (صلى الله عليه وسلم) بعد وفاة عبد المطلب,؟ ومن هو عبد المطلب؟
He lived with his uncle Abu Talib, after the death of his grandfather Abdul Muttalib.
عاش مع عمه أبو طالب, بعد وفاة جده عبدالمطلب.
5. Why did Abu Talib often go to Syria?               لماذا كان يذهب أبو طالب أحيانا إلى سوريا؟

He often went to Syria for business. 

كان يذهب أحيانا إلى سوريا للتجارة
6. Who was Bahirah?


من هو بحيرى؟

He was a monk.     


كان راهب
7. Why did Abu Talib take Prophet Mohammad peace be upon him back to Makkah?

7_لماذا عاد أبو طالب بمحمد (صلى الله عليه وسلم) إلى مكة؟
Because the monk told him that Mohammad had a great future, and he should take care of him.
لأن الراهب أخبره بأن لمحمد شأن عظيم ولابد أن يعتني به.
ـــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ
II. Translation:



:الترجمة
Translate the following into Arabic:

ترجمي الآتي إلى العربية:
القطعة الأولى


